
In oktober van dit jaar vertrekt Paul Vrenken naar Bonaire. Hij gaat er, met een 
subsidie van de KSBS, een 10-daagse massageopleiding geven aan een groep 
blinden en slechtzienden: “Waar wij er jaren over doen om goed te masseren, 
doen zij het bijna automatisch meteen goed. Op gevoel.”

door John van Enckevort

Internationaal Antillen

 Paul Vrenken: 
‘ Blinde masseurs  
zouden het  
hoogst in aanzien 
moeten staan’

Kim van Iersel, Wim Pierik & Frank 
Ter Beek schrijven beurtelings  
deze column. Frank is slechtziend 
geboren. Werkt op de school in  
Grave als docent en is daarnaast ook 
beeldend kunstenaar.

Wie ben je?
Ik ben Paul Vrenken, 52 jaar en Noord

Brabander. Beroepshalve ben ik een combinatie 

van bedrijfskundig ingenieur, yogadocent, 

lichaamsgericht therapeut en opleider van 

masseurs. In februari vorig jaar ben ik geëmi

greerd naar Spanje. Ik woon met mijn vrouw 

Debby en zoontje Ravi in de buurt van Valencia.

In 2012 richtte je Blindenmassage Nederland op.  
Hoe is dat zo ontstaan?
Kort daarvoor was ik in Suriname, waar ik me 

door een blinde man liet masseren. Die deed dat 

perfect. Een vriendin zei me bovendien dat 

blinde mensen in Thailand zeer hoog 

gewaardeerd worden als masseurs. Dus vroeg ik 

me af waarom we dat in Nederland niet deden. 

Het had wat voeten in de aarde, maar zo ben ik 

in Nederland blinde en slechtziende mensen 

gaan opleiden tot sport ontspanningsmasseur. 

Wanneer ze interesse hebben, kunnen ze zich 

vervolgens nog verder specialiseren. 

In februari was het weer eens raak. Net als veel 
mensen kreeg ik ook dit jaar weer een aanval van een 
griep. Hoofdpijn, lusteloos, spierpijn. Je kent het wel. 
Dit keer was het vooral het gebrek aan energie waar 
ik last van had. Al enkele weken sliep ik erg veel, maar 
het kleinste wandelingetje kostte nu al veel moeite.  

Omdat ik in december ook al een keer de griep had 
gehad, had ik met mijn werkgever afgesproken vooral 
niet te snel weer aan de slag te gaan. Eerst maar eens 
goed uitzieken en dan pas weer er tegenaan.  

Normaal duren de zware griepverschijnselen bij mij 
niet langer dan 1 of 2 dagen. Zo ook nu. Maar de 
energie kwam niet terug. Wat te doen? Wanneer ben 
je als mens eigenlijk weer fit genoeg om aan het werk 
te gaan? En hoe werkt dat voor mij? 

Ik ben iemand die graag actief is en meestal niet 
beter wordt van stil zitten. Beweging en afleiding 
helpen mij vaak over veel fysiek ongemak heen. In 
bed ga ik al helemaal niet liggen. Maar als het 
criterium zou zijn eerst mijzelf 24 uur fit te voelen, 
had ik wel een uitdaging. Ik vroeg me af wanneer ik 
mij voor het laatst echt een hele dag fit had gevoeld. 
Ik moest concluderen dat dat toch misschien al 
tientallen jaren niet meer was voorgekomen.  

Leven en werken met een visuele beperking betekent 
onder andere zoveel mogelijk compen seren met 
andere zintuigen en talenten wat visueel niet 
haalbaar is. Terecht wees een vriend mij erop dat 
compenseren niet betekent dat dit dan ook dezelfde 
inspanning vraagt. Als ik een presentatie van 
collega’s bijwoon met veel visuele informatie, kan ik 
dat vaak prima compenseren. Ik krijg dan dezelfde 
informatie binnen, maar ben daarna wel bekaf. Omdat 
een werkdag ook nog vaak onvoorspelbaar is, is het 
bewaken van die energiebalans nog wel eens een 
dingetje. 

Feitelijk geef ik elke dag 120 % vermoed ik, om 100 % 
resultaat te krijgen. Vaak krijg ik dan het advies om 
iets minder hard te werken. Maar dat is lastig, omdat 
ik wel graag ook die 100 % aan resultaat wil zien. En 
als dat wat extra inspanning kost, dan heb ik dat er 
graag voor over. 

Dus zegt u het maar: minder fit met veel voldoening 
of lekker fit maar niet tevreden over wat ik heb 
gedaan… Het blijft een zoektocht. 

Lekker fit is ook  
betrekkelijk
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Blindganger

Was daar veel animo voor?
Oh, zeker. Als eerste moesten we natuurlijk op 

een andere manier opleiden. Aan PowerPoints 

en spreadsheets heb je niets, en je kunt geen 

spieren gaan ontleden. Het betekent dat we de 

cursisten vooral veel laten doen, alles laten 

voelen. Ziende mensen ontdekken via controles 

en tests waar bij iemand een probleem zit, 

blinden gaan voelen en komen het probleem 

vanzelf tegen. Ze hebben een veel betere 

tastzin. 

In totaal hebben nu 42 blinde mensen deze 

10daagse opleiding afgerond, die onder tussen 

is gecertificeerd door het Centraal Register Kort 

Beroepsonderwijs. Dat is mooi, dat geeft de 

opleiding statuur.

Hoe kwam je op het idee om je opleiding naar de  
Antillen te brengen?
Via een cursist hier in Nederland uit Bonaire.  

Ze vertelde me dat er met name door het 

toerisme veel mogelijkheden op Bonaire en 

Curaçao zijn voor blinde masseurs. Bovendien  

is er op de eilanden voor hen nauwelijks een 

sociaal of financieel vangnet. Het gaf mij een 

goed gevoel om blinde en slechtziende mensen 

op deze manier te kunnen helpen.  

In 2022 heb ik mijn cursus op Curaçao gegeven, 

ook met subsidie van de KSBS. De helft van de 

cursisten heeft daar nu werk van en verdient 

hun eigen boterham. Vaak via een kleine 

praktijk aan huis, je hebt behalve een tafel niet 

veel nodig.

In oktober van dit jaar vertrek je naar Bonaire?
Klopt. Ik doe dit project samen met de Zorg en 

Welzijn groep en zij hebben al tien zeer 

enthousiaste deelnemers geworven. Net als op 

Curaçao geef ik de 10daagse opleiding binnen 

de twee weken. Dat kan op zich prima, de 

cursisten zullen door deze versnelling 

tussendoor wel wat minder op vrienden en 

bekenden kunnen oefenen. Verder kunnen 

cursisten elkaar niet echt corrigeren, dat ligt op 

mijn bordje. Misschien dat ik daarom nog een 

collega meeneem naar Bonaire. 
Blinde en slechtziende masseurs 
hebben een veel betere tastzin.


